
Cristos Isus
a venit în

lume ca să
mântuiască

pe cei
păcătoși



O, adevărat și cu totul vrednic de primit
este cuvântul, care zice: „Cristos Isus a venit
în lume ca să mântuiască pe cei păcătoși”,
dintre care cel dintâi sunt eu. (1Timotei 1:15)

Un cuvânt adevărat:
Versetul de mai sus nu este luat din proză seculară sau din filozofii
scrise de oameni nelegiuiți, ci din Cuvântul lui Dumnezeu, „Cuvântul
adevărului” (2Timotei 2:15). Prin urmare, el are o greutate veșnică.
Faptul că „Dumnezeu, care nu poate să mintă” (Tit 1:2) este
preocupat de sufletul tău veșnic iese în evidență prin consemnarea
unui astfel de cuvânt în Scriptură, ca să iei seama cu toată inima. Este
adevărat și demn de încredere, spre deosebire de multe scrieri ale
oamenilor care sunt părtinitoare sau amăgitoare, îndeosebi acele
jurnale științifice care fac teorii despre originea și destinul omului,
dar și despre problemele legate de viață și moarte, fără a-L avea în
gând pe Dumnezeu, Creatorul credincios și Susținătorul vieții care
menține existența noastră fizică.

Cu totul vrednic de primit:
El privește adevărul pe care toți ar trebui să-l îmbrățișeze fără
rezervă. Nimeni nu este exclus, indiferent de statutul lui social,
academic sau național. Cuprinde pe toți oamenii, oricare ar fi genul,
limba sau vârsta lor. Nu privește răsfățarea trupului tău, ci
păstrarea sufletului tău. De aceea, valoarea lui întrece cu mult
prosperitatea materială după care tânjesc astăzi multe societăți, cu
atâta lăcomie. „Și ce folosește unui om să câștige toată lumea,
dacă își pierde sufletul?” (Marcu 8:36). Nu conține clauze ascunse, iar
dacă îl mărturisești și acționezi pe baza lui, te va întoarce de la calea
lată a nedreptății ce conduce la moarte, la calea îngustă a iertării,
sfințeniei și vieții veșnice în Cristos Isus.



Cristos Isus a venit în lume:
Punctul lui central este Persoana și lucrarea Domnului Isus Cristos,
Fiul veșnic al lui Dumnezeu care a fost preexistent și deopotrivă cu
Dumnezeu, Tatăl înainte de „a veni în lume”, când „Dumnezeu a
fost arătat în trup” (1Timotei 3:16). El n-a avut început: la Betleem a
intrat ca om în sfera noastră de existență ca să devină mijlocitorul
între Dumnezeu și oameni. „Căci este un singur Dumnezeu, și este
un singur mijlocitor între Dumnezeu și oameni: Omul Isus Cristos”
(1Timotei 2:5).

Viața Lui fără păcat nu putea să ne mântuiască, ci doar să ne
condamne. El n-a venit ca să predice un cod de etică sau să ne lase
un exemplu de urmat ca un mijloc de a ajunge în slavă, așa cum unii
proclamă în mod fals, căci nimeni n-ar ajunge acolo. Cu propriile
cuvinte, El a putut spune în noaptea în care a fost trădat, „Eu sunt
calea, adevărul și viața. Nimeni nu vine la Tatăl decât prin mine”
(Ioan 14:6). Moartea Lui pe crucea Calvarului n-a fost o dovadă de
slăbiciune, ci de supunere și de dragoste pentru Tatăl și pentru
omenire, pentru ca prin moartea și învierea Lui în trup, Dumnezeu
să ne poată ierta de păcatele noastre cu dreptate, din pricina Lui.

Ca să mântuiască pe cei păcătoși;
Prin vărsarea sângelui Său scump pe cruce, Cristos a pregătit
posibilitatea ca toți să fie mântuiți. Dragostea lui Dumnezeu te
poate cuprinde și pe tine, căci toți au nevoie de iertare. ”Nu este
nicio deosebire. Căci toți au păcătuit, și sunt lipsiți de slava lui
Dumnezeu” (Romani 3:22,23). Ai nevoie să fii mântuit, însă vei
recunoaște păcatul care a cuprins inima ta și s-a arătat prin
diferitele mădulare ale trupului tău? „Căci din inimă ies gândurile
rele, uciderile, preacurviile, curviile, furtișagurile, mărturiile
mincinoase, hulele” (Matei 15:19). Te vei pocăi de păcat și îl vei părasi? „Dacă
nu vă pocăiți, toți veți pieri la fel” (Luca 13:3). Vei crede cu toată inima în
Domnul Isus Cristos, neîncrezându-te în nimic altceva decât



moartea Lui ca jertfă și învierea Lui în trup ca singurul temei pentru
iertarea acelor păcate urâte de care ai nevoie cu disperare și te vei
supune Lui ca Domn? „Crede în Domnul Isus, și vei fi mântuit” (Fapte
16:31).

Dintre care cel dintâi sunt eu.
Apostolul Pavel, fostul Saul din Tars, care a scris cuvintele pe care
le-am cercetat, s-a considerat „cel dintâi dintre păcătoși”, datorită
împotrivirii Lui vehemente față de Cristos înainte de convertirea lui
când era pe drumul spre Damasc ca să-i lege pe cei credincioși în
Domnul Isus (Fapte 9). Și-a dat seama că a căpătat îndurare pentru ca
„Isus Cristos să-Și arate în mine, cel dintâi, toată îndelunga Lui
răbdare, ca o pildă celor ce ar crede în El, în urmă, ca să capete
viața veșnică” (1Timotei 1:16).
Dacă Dumnezeu a fost gata să-l mântuiască pe Saul, care în ignoranța
lui a fost „un hulitor, un prigonitor și un batjocoritor”, suntem
asigurați că este gata să ne mântuiască și pe noi, indiferent de
păcatul înfăptuit. Viața lui Saul a fost transformată când și-a părăsit
păcatul și L-a mărturisit pe Cristos ca Domn și Mântuitor. Poate fi
transformată și viața ta dacă vei răspunde în același fel ca el.

Problemele acestea pe care le-am luat în considerare sunt esențiale
și legate de viață și moarte. În ziua aceea înfricoșătoare de judecată,
toți vom da socoteală lui Dumnezeu pentru păcatele noastre și
pentru răspunsul nostru față de Fiul Său. „Așa că fiecare din noi are
să dea socoteală despre sine însuși lui Dumnezeu” (Romani 14:12).
Moartea a doua care este veșnică, iazul de foc, va fi o realitate
pentru toți care resping această mântuire așa de mare, plătit cu un
preț atât de scump de Dumnezeu, Tatăl și de Fiul Său preaiubit.
Ascultă aceste ultime cuvinte ale Fiului: „Căci Eu n-am venit să
judec lumea, ci să mântuiesc lumea. Pe cine Mă nesocotește și nu
primește cuvintele Mele, are cine-l osândi: Cuvântul pe care l-am
vestit Eu, acela îl va osândi în ziua de apoi” (Ioan 12:47-48).


